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Domnule Ministru,

În ultimul său raport, Curtea de Conturi a descoperit foarte multe nereguli 
petrecute, în perioada 2010-2014, în sectorul energiei electrice, de la tranzacții dubioase 
cu certificate verzi până la majorări nejustificate ale tarifelor de distribuție de către 
A.N.R..E. Toate aceste nereguli sunt suportate de consumatorii finali, prin facturile 
majorate abuziv. Distribuitorii de energie și transportatorul național nu au efectuat 
investițiile necesare, fiind înregistrate, în patru ani, pierderi uriașe în rețea, estimate la 
aproape 2 miliarde de euro, care se pare că au fost suportate tot de către consumatori.

În ceea ce privește derularea proiectelor de investiții (în domeniul eficienței 
energetice - obiectiv stabilit în cadrul Strategiei Europa 2020) prin implementarea 
Schemelor de sprijin în cadrul POS CCE - Axa 4, se remarcă un grad de realizare redus 
al proiectelor de investiții, de 25% - 64,7%, în condițiile în care termenul de 
implementare a proiectelor aferente acestor operațiuni era 31.12.2015.

Referitor la tarifele la energia electrică suportate de consumatorii români, 
comparativ cu cele suportate de cetațenii altor state UE, o situație îngrijorătoare se 
înregistreaza în ceea ce privește raportarea tarifului energiei electrice la puterea de 
cumpărare a consumatorilor, România ocupând unul dintre primele locuri la nivel 
european, cu 32% peste media europeană de 20,27 PPS/kWh.

Având în vedere cele prezentate mai sus, vă solicit domnule ministru să îmi 
răspundeți la următoarea întrebare:

1. Ce măsuri veți lua în Ministerul Energiei pe baza raportului Curții de Conturi 
astfel încât cei vinovați să plătească iar tarifele plătite de consumatorii români să scadă, 
să fie corecte, neafectate de neregulile din sistemul energetic?

Solicit răspuns în scris.

Senator Partidul Național Liberal
/ t Anca Dauicla Boagiu


